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Pastorační rada Žeranovic od 22.1. 2o23 - do 22.1.2o27
(zápis z jednání)

Datum: 1.3.2022
Místo jednání: Žeranovice 36, 76901 Žeranovice
Přítomni: ~
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: Petra Minaříková

Program
 1.

Průběh
SYNODA 2021 – 2023 VE FARNOSTI ŽERANOVICE

 

V únoru 2022 jsme v naší farnosti zrealizovali celkem 3 setkání týkající se současné synody vyhlášené papežem Františkem. Na těchto
setkáních byli přítomni jak členové pastorační rady, tak také několik dalších farníků. Na začátku jsme si vybrali téma z kapitoly č. 3,
hlouběji jsme pak probírali dvě otázky: Jakou máme zkušenost se „svobodným, odvážným a otevřeným mluvením“ v našem
společenství farnosti? Jaké podmínky si pro takovéto svobodné, otevřené a odvážné mluvení představuji? Následně každý z farníků
představil skupině své podněty, o kterých byla poté vedena diskuze.

 

Věříme, že naše farní společenství stojí na pevných základech a zejména na pracovitých, obětavých farnících, kteří se aktivně zapojují
do života farnosti. V předchozích letech jsme jako farnost organizovali řadu akcí a různorodých aktivit, za všechny můžeme zmínit
např. pořádání misijního jarmarku, organizaci vánočního koncertu, organizaci farního dne, misijního koláče, dobročinného bazárku.
Hlavním přínosem těchto aktivit nebylo pouze poskytnutí vybraných finančních prostředků misiím a dalším potřebým v nouzi, ale také
větší soudružnost nás, farníků. V uplynulých dvou letech kvůli pandemii covidu bohužel všechny z uvedených akcí vzaly za své a
prakticky žádná z nich nebyla uskutečněna. O to víc nyní vnímáme, jak moc podobné akce, které byly dříve naším stmelovacím
prostředkem a příležitostí se setkávat, našemu farnímu společenství chybí. Následkem pandemie jsme se ve farnosti téměř přestali
scházet a mluvit spolu o dalším budování našeho společenství. Chybí tedy vzájemná komunikace, zejména mezi pastorační radou a
farníky navzájem, a naslouchání jednotlivcům a jejich potřebám.

 

Jediný možný způsob, jak obnovit aktivitu v naší farnosti, je začít spolu otevřeně mluvit, sdílet své názory a podněty, komunikovat to,
co je potřeba ve farnosti udělat a následně si rozdělit úkoly. Během naší diskuze vyvstala řada otázek a palčivých problémů, o kterých
sice mnozí z nás vědí, ale doposud se nenaskytla příležitost mluvit o těchto věcech otevřeně a řešit je. Jedná se např. o službu
kostelníka, úklid kostela či praní prádla. Tyto nutnosti jsou většinou obstarávány pouze několika málo farníky, kteří bohužel nemohou
být vždy k dispozici, proto by bylo vhodné, aby se do těchto služeb zapojilo více farníků, kteří se budou moci se stávajícími pravidelně
střídat.

 

Věříme, že nejlepší cestou je probrat aktuální dění naší farnosti nikoli na pastorační radě či pouze s knězem, nýbrž na větším setkání
celé naší farnosti. Toto otevřené setkání pro všechny farníky jsme se rozhodli uspořádat v neděli po mši svaté. Naší vizí je obnovit
sdílení a dialog mezi farníky, nastínit aktuální problémy či věci k řešení a následně na nich společně pracovat. Týká se to nejen
zmíněných služeb ve farnosti, ale také dalšího budování našeho společenství. Rádi bychom například do aktivit farnosti zapojili novou
generaci – jak děti, které dochází na výuku náboženství a připravují se na první svaté přijímání, tak také mladé lidi, kteří se letos
připravují na svátost biřmování. Pro budoucí život naší farnosti je žádoucí tyto skupiny (včetně rodičů dětí) zapojit do aktuálního dění,
vytvořit pro ně v našem společenství místo a dát jim prostor a zázemí pro to, aby se také oni mohli podílet na budování církve.

 

Tato setkání bychom rádi realizovali pravidelně i v budoucnu, zhruba jednou za měsíc či dva. Cílem těchto setkání je nejen to,
abychom se potkali, ale aby se také každému dostalo příležitosti vyjádřit svůj názor, či navrhnout podnět ke zlepšení. Proto budou tato
setkání vždy otevřena všem našim bratřím a sestrám.
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Hlavním přínosem našich synodálních setkání je uvědomění, že se chceme navzdory dvouleté přestávce nadále stýkat a dále pracovat
na našem farním společenství. Věříme, že se nám společně podaří obnovit aktivní život farnosti a zapojit do něj více farníků včetně
mladé generace. Vnímáme naši farnost jako dobrý duchovní základ a věříme, že díky Božímu požehnání, které si na mších pravidelně
vyprošujeme, a také s naším přičiněním bude dále vzkvétat :)

                                                                                                                                               

Zpracovala: Bc. Petra Minaříková


